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Protokół Nr 2 
z posiedzenia Komisji BudŜetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 17.12.2010r. 
 
 
 
Posiedzenie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Spotkanie trwało od godz. 14:00 – 16:30. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej    - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
3. Skarbnik Gminy      - Władysław Rembelski 
4. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
5. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 
 
 
Przewodniczący Komisji rozpoczynając spotkanie powitał zebranych, stwierdził quorum  
i przypomniał, Ŝe tematyka spotkania to kontynuacja dyskusji nad projektem budŜetu Gminy 
Więcbork na 2011 rok.  
 
Następnie głos zabrał Skarbnik Gminy, który dopowiedział, Ŝe oprócz powyŜszej kwestii, 
przedstawione zostaną radnym do zaopiniowania projekty uchwał dotyczące: wynagrodzenia 
Burmistrza Więcborka oraz zmian budŜetu Gminy Więcbork na rok 2010. 
 
a) Projekt uchwały w sprawie wynagrodzenia Burmistrza Więcborka. 

  
W związku z tym, Ŝe Burmistrz na rok 2011 nie załoŜył waloryzacji płac, przedmiotowy 
projekt uchwały obejmuje wszystkie te wskaźniki, które otrzymuje obecnie i w tej samej 
wysokości. 
 
Pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 
 
b) Projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na rok 2011. 
 

1. Zmian w planie dochodów w rozdz. 01095 § 6633 o kwotę 7.350,00 zł dokonano  
z uwagi na zmianę klasyfikacji budŜetowej w/w  środków przez Wojewodę. 

2. Zmian w planie dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 1.293,46 zł dokonano  
z uwagi na otrzymane darowizny od BS Więcbork, Firmy Pana z. Błocińskiego i OSP 
Zabartowo. 

3. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80101 § 6297 o kwotę 373.761,18 zł dokonano  
z uwagi na  zmniejszenie po przetargu wartości inwestycji pn.: „termomodernizacja 
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budynków oświatowych  w Więcborku”, co spowodowało procentowo mniejsze 
zaangaŜowanie środków unijnych. 

4. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80195 § 0830 o kwotę 13.066,00 zł dokonano  
z uwagi na wpływ za usługę metodyczną. 

5. Zmian w planie dochodów w rozdz. 80195 § 2030 o kwotę 130.800,00 zł dokonano  
z uwagi na zwrot kosztów kształcenia młodocianych przez zakłady pracy. 

6. Zmian w planie dochodów w rozdz. 92109 § 6297  o kwotę 106.502,76 zł dokonano  
z uwagi na rezygnację  Urzędu Marszałkowskiego z realizacji finansowania  
inwestycji pn.: „DoposaŜenie świetlic wiejskich”. 

7. Zmian w planie dochodów w rozdz. 92695 § 6297  o kwotę 302.934,00 zł dokonano  
z uwagi na rezygnację  Urzędu Marszałkowskiego z realizacji finansowania  
inwestycji pn.: „Budowa placów zabaw”. 

8. Zmian w planie wydatków w rozdz.  60016 w paragrafach o kwotę 95.110,00 zł 
dokonano z uwagi na : 
- remont odwodnienia drogi gminnej w wysokości 15.500,00 zł 
- zabezpieczenie środków na akcje „Zima” w wysokości 28.110,00 zł. 
- realizację zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa drogi wjazdowej do Przedszkola 
Gminnego w Więcborku wraz z parkingiem” w wysokości 51.500,00 zł 

9. Zwiększenie w planie wydatków w rozdz. 70005 § 4300 o kwotę 18.000,00 zł  
z przeznaczeniem na wycenę nieruchomości oraz zapłata za wyłączenie gruntów spod 
produkcji rolnej. 

10. Zmniejszenie w planie wydatków w rozdz. 70005 § 6060 o kwotę 34.000,00 zł 
dokonano z uwagi na rzeczowe wykonanie zaplanowanego wykupu gruntów. 

11. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75023 w paragrafach o kwotę 6.000,00 zł 
dokonano z uwagi na zakup mebli biurowych do kasy UM w Więcborku. 

12. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75412 w paragrafach o kwotę 6.670,90 dokonano 
ze względu na konieczność pokrycia wydatków związanych z zakupem paliwa oraz 
części do samochodów poŜarniczych. 

13. Zmiana w planie wydatków w rozdziale 80101 o kwotę 11.956,00 zł spowodowana 
jest koniecznością zapewnienia środków  na wykonanie dokumentacji dotyczącej 
inwestycji pn.: „Termomodernizacja budynków placówek oświatowych na terenie 
Gminy Więcbork”. 

14. Zmian w planie wydatków w rozdz. 80101 w paragrafach dotyczących inwestycji 
dokonano zgodnie z ostatecznym rozliczeniem  inwestycji pn.: „Termomodernizacja  
budynków oświatowych w Więcborku. 

15.  Zmian w palnie wydatków w rozdz. 80195 § 4300 o kwotę 130.800,00 zł  dokonano  
z uwagi na  kosztów kształcenia młodocianych przez zakłady pracy. 

16.  Zmian w planie wydatków w rozdz. 85415 § 3260 o kwotę 94.924,00 zł dokonano  
z uwagi na zapewnienie 20 % wkładu własnego z tytułu wypłat pomocy materialnej 
dla uczniów. 

17. Zmian w planie wydatków w rozdz. 90001 dokonano z uwagi na ostateczne 
rozliczenie inwestycji dotyczących budowy kanalizacji na terenie gminy Więcbork. 

18. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92109 pomiędzy paragrafami 4210 i 4270  
o kwotę 9.388,68 zł dokonano z uwagi na konieczność zapewnienia środków na 
remont świetlicy wiejskiej w Suchorączku. 

19. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92109 w paragrafach dotyczących inwestycji 
dokonano z uwagi  na nie rozstrzygnięcie konkursów dotyczących remontów świetlic 
wiejskich. 
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20. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92605 o kwotę 5.000,00 zł dokonano z uwagi na 
nie rozstrzygnięcie konkursu dotyczącego organizacji imprez motorowych. Kwota ta 
została przeniesiona na zakup okiem do siłowni w lasku miejskim w Więcborku. 

21. Zmian w planie wydatków w rozdz. 92695 w paragrafach dotyczących inwestycji 
dokonano z uwagi na ostateczne rozliczenie wykonania inwestycji pn.: „Budowa 3 
boisk sportowych na terenie gminy Więcbork”. 
 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję, 
 
Radny Stanisław Piłka pytał, czy po zdjęciu w tegorocznym budŜecie środków 
przeznaczonych na remonty świetlic wiejskich w przyszłorocznym budŜecie Gminy znajdą 
się środki na zapewnienie wkładu własnego niezbędnego do występowania o środki 
zewnętrzne w ramach konkursu. 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe na dzień dzisiejszy takiej kwoty w projekcie budŜetu na 2011 rok 
nie ma, ale nie znaczy to, iŜ nie ma takiej szansy. ZaleŜne jest to w duŜej mierze od 
warunków jakie ogłoszony konkurs będzie stawiał tj. jeŜeli będą to warunki niekorzystne, 
gorsze od tych stawianych w roku bieŜącym, to na pewno nie, a jeŜeli wymogi te pozostaną 
na tym samym poziomie, bądź będą lepsze, gmina będzie robiła wszystko, by te środki 
znaleźć.  
 
Radny Waldemar Kuszewski pytał o rozdział 70005 paragraf 4300. 
 
Skarbnik powiedział, Ŝe znajdujące się tam zwiększenie w kwocie 7.908,72 przeznaczone jest 
na odleśnienie gruntów pod oczyszczanie ścieków. Tak jest wysokość corocznej opłaty do 
2014 roku. Poza tym środki te przeznaczane są na inwentaryzację nieruchomości. 
 
Radny Kuszewski zastanawiał się równieŜ na jakiej zasadzie planowane są środki w rozdziale 
75023 w paragrafie 4360 i 4370, gdzie nagle pod koniec roku okazuje się, Ŝe wydatki są 
o 20 % niŜsze niŜ planowane. Mowa w tym przypadku o zakupie usług telekomunikacyjnych 
- telefonii ruchomej i stacjonarnej. Planowane w tym rozdziale wydatki opiewały na kwotę 
13.700,00 zł, teraz okazuje się, Ŝe 4.000,00 zł zostało. 
 
Skarbnik wyjaśnił, Ŝe plan wydatków na 2010 rok był zakładany niŜszy niŜ wykonanie  
w 2009 roku. Niewykonanie spowodowane jest spadkiem cen usług oraz mniejszą ilością 
wykonywanych rozmów telefonicznych. 
 
Burmistrz dodał, Ŝe odnośnie rozmów telefonicznych Sekretarz Gminy wprowadziła zasadę, 
iŜ za połączenia komórkowe powyŜej określonego limitu, obciąŜany będzie pracownik.   
 
Radny Kuszewski – pytał czego dotyczy rozdział 80195 paragraf 4300 i kwota 130.000,00 zł. 
 
Jest to zwrot kosztów kształcenia młodocianych – powiedział Skarbnik. 
 
Radny Grabinski pytał o informacje jakie się ukazały odnośnie zaakceptowania przez Zarząd 
Dróg Wojewódzkich zadania budowy chodnika do Witunii. 
 
Burmistrz potwierdził, Ŝe ZDW wstępnie to zaakceptował, ale musi to jeszcze przyjąć Zarząd 
Województwa / na początku stycznia /.  Powiedział równieŜ, iŜ wspólnie z p. Szymonem 
Landowskim był w Zarządzie Dróg Wojewódzkich na spotkaniu z Dyrektorem w związku  
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z moŜliwością wykonywania tego typu zadań w ramach DIS – Drogowej Inicjatywy 
Samorządowej i w celu wyjaśnienia pewnych kwestii związanych np. z ewentualnym 
ominięciem procedury przetargowej. Chodziło tu głównie o wykorzystanie brygady UM jako 
wykonawcy zadania. Ostatecznie ustalono, iŜ UM wyceni własną robociznę, która stanowić 
będzie przynajmniej część tych 60 % naszego udziału, natomiast 40 % środków ZDW 
przeznaczone zostałoby na zakup materiałów. 
 
Przewodniczący RM uznał, Ŝe jeŜeli Gmina dostałaby te 40 % z ZDW, to na pewno 
starczyłoby na zakup materiałów. Obliczył teŜ, Ŝe jest tam ok. 1000m×1,5 wychodzi 1500m² 
× materiał 50,000 zł, wyjdzie ok. 70.000,00 zł. Natomiast robocizna – wkład gminnej ekipy, 
która poszukiwać będzie frontu robót Ŝeby na siebie zarobić. Wykonywanie pracy we 
własnym zakresie wychodzi zawsze znacznie taniej niŜ systemem zleconym, zatem szkoda 
byłoby nie wykorzystać tej szansy i zadania tego w kolejnym roku nie wykonać. 
 
Radna GraŜyna Sowińska pytała o remont Sali Wiejskiego Domu Kultury w Sypniewie.  
Czy cos zostało tam juŜ zrobione, czy teŜ jest cos zaplanowane do wykonania? 
 
Skarbnik powiedział, Ŝe radni dokonywali w związku z tym zmiany w budŜecie przeznaczając 
na ten cel kwotę 4.600,00 zł na lampy. Ma to swoje odzwierciedlenie w dziale 801 rozdziale 
80110 w zakupie materiałów- 4210. Zadanie to powinno być juŜ wykonane. 
 
Radny Posieczek powiedział, ze o ile się orientuje w WDK wyremontowano jedna mała salę 
znajdującą się z tyłu budynku, a lampę wymieniono tylko jedna bo nie było konieczności 
wymiany wszystkich. 
 
Radny Szymon Grabinski prosił o uściślenie kwot przeznaczonych na zadanie budowy 
dojazdowej do Przedszkola w Więcborku. O ile dobrze zrozumiał kwota 65.000,00 zł 
przeznaczona jest na zakup materiału w roku 2010, a kolejne 25.000,00 zł zostanie 
wydatkowane z budŜetu gminy w 2011 roku na dokupienie materiału? 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe tak chodzi o dokupienie materiału. Nie ma tu ujętych kosztów 
robocizny, poniewaŜ inwestycja realizowana będzie przez pracowników gminy i zaplanowana 
jest w dziale 600 rozdziale 60016 § 4010 
 
Rozumiem, Ŝe mówimy o tej całej drodze  gminnej ?– radny Grabinski. 
 
Tak, o całej drodze gminnej, aŜ do Zakładu p. Szcześniaka – Skarbnik Gminy. 
 
Czyli zostawimy wąski przesmyk nie utwardzony? – radny Grabinski.  
 
Zostawimy, chyba, ze znajdziemy sponsora – powiedział Burmistrz Więcborka. 
 
Przewodniczący Komisji uznał, Ŝe nie naleŜy przesadzać. Wpierw mowa była o potrzebnych 
40.000,00 zł i zrobieniu chociaŜby kawałka parkingu, dziś przeznacza się na ten cel 65.000,00 
zł i mówi się, Ŝe jest to za mało. 
 
Panie Przewodniczący wspominał Pan na ostatniej Komisji o ulicy Brzozowej i Lipowej, 
gdzie chciał Pan dokończyć ulice Lipowa nie dokańczając Brzozowej, więc ja wychodzę  
z podobnego załoŜenia, Ŝe jeŜeli coś juŜ robimy, a jest to droga gminna – radny Grabinski. 
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Zobaczymy co z tego będzie,  Ŝe ja mówiłem ? – Przewodniczący Komisji. 
 
Ja teŜ tylko mówię – odparł radny Grabinski. 
 
Radna GraŜyna Sowińska zastanawiała się, czy zadanie o którym mowa, nie pociągnie za 
sobą Ŝadnych kosztów projektowych. 
 
Burmistrz powiedział, Ŝe teren ten jest juŜ utwardzony i to zadanie wymaga tylko zgłoszenia. 
Będąc przy głosie wskazał, Ŝe projekt budŜetu na 2011 rok trafił do radnych  
z wyprzedzeniem. Radni przeanalizowali go i mają swoje uwagi i spostrzeŜenia, co do 
poczynienia pewnych oszczędności w róŜnych działach i oczekiwania, co do tych 
oszczędności. Apelował jednak do radnych, by wstrzymali się ze swoimi oczekiwaniami do 
zakończenia sezonu zimowego. Nauczeni doświadczeniem poprzedniego sezonu zimowego 
podczas, którego gmina szukała środków na dofinansowanie działu dróg, nie jesteśmy  
w stanie przewidzieć co czeka nas podczas tegorocznej zimy. Być moŜe pod koniec stycznia 
gmina stanie przed dylematem i w tym projekcie budŜetu / później jak ma nadzieję budŜetu /, 
który radni mają przed sobą trzeba będzie znaleźć oszczędności na zapewnienie mieszkańcom 
gminy dojazdu: do pracy, szkoły, czy  słuŜbom – straŜy poŜarnej, karetce pogotowia. Nie 
naleŜy przeszarŜować z inwestycjami, które w obliczu potrzeby chwili trzeba będzie 
zdejmować.  
 
Przewodniczący zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 
 
 
W dalszej części spotkania konturowano analizowanie projektu budŜetu Gminy Więcbork na 
2011 rok. 
 
Skarbnik Gminy poinformował, Ŝe propozycja radnego Waldemara Kuszewskiego  
o wprowadzenie do projektu budŜetu na 2011 rok nowego zadania polegającego na 
utwardzeniu parkingu i wjazdu do Przedszkola Gminnego w Więcborku rozpatrzona została 
pozytywnie i zaopiniowana pozytywnie juŜ w tegorocznym budŜecie  / zmiany w budŜecie 
Gminy na 2010 rok /. Uzupełnieniem tego będzie wprowadzenie zmian w kwocie 25.000,00 
zł w budŜecie roku 2011.  
Przyjęta została równieŜ sugestia Przewodniczącego Komisji BudŜetu /…/ o ujęciu I etapu 
inwestycji na ulicy Lipowej w Więcborku tj. wykonaniu dokumentacji na kanalizację. 
Burmistrz Więcborka wprowadzi to zadanie przeznaczając na nie 20.000,00 zł. 
 
Środki na powyŜsze cele Burmistrz proponuje zdjąć w budŜecie 2011 roku z działu 801,  
z trzech rozdziałów 80101 § 4210 / materiały / - kwota 15.000,00 zł / przeznaczonych na 
zakup oleju opałowego /, 80104  - kwota 15.000,00 zł z środków przeznaczonych na zakup 
oleju opalowego w Przedszkolu Gminnym i rozdziału 80110  - Gimnazja z tego samego 
paragrafu tj. na zakup oleju opałowego, równieŜ 15.000,00 zł. Łącznie zdjęta zostanie kwota  
45.000,00 zł. WyŜej wymienione szkoły nie zaplanowały w tych działach Ŝadnych 
oszczędności stąd decyzja Burmistrza o uszczupleniu tych właśnie rozdziałów, nie mniej 
jeŜeli szkoły będą widziały moŜliwości zaoszczędzenia w innych rozdziałach i paragrafach, 
burmistrz b Edzie skłonny według ich Ŝyczenia przedstawić taki projekt Radzie. 
 
Radna Beata Lida pytała czy chodzi tu o szkoły, które przeszły termomodernizację. 
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Tak, chodzi o te szkoły – wyjaśnił Skarbnik. 
 
Radna GraŜyna Sowińska pytała jak te 15.000,00 zł ma się do całości – wszystkich placówek 
skoro dotyczy to tylko tych trzech szkół. Radna Miała teŜ pewne wątpliwości, jak ten zabieg 
uszczuplenia środków na ogrzewanie szkół ma się do wypowiedzi Burmistrz odnośnie srogiej 
zimy i braku moŜliwości przewidzenia jak długo utrzymywać się będą niskie temperatury. 
 
Skarbnik powiedział, Ŝe  kwota ta stanowi 20 % do całości. Podkreślił jednak, iŜ Burmistrz 
nie stoi na stanowisku, Ŝe środki te muszą być zdjęte konkretnie z tego paragrafu. Placówki 
mają przeanalizować powtórnie swoje budŜety i jeŜeli znajdą oszczędności gdzie indziej, to 
fundusze zdjęte zostaną z  tych  przez nie wskazanych. Przypomniał przy tym, Ŝe Gmina 
dopłaca do oświaty 2.300.000,00 zł  i kwota 45.000,00 zł nie jest AŜ tak znaczna kwota, 
której nie moŜna znaleźć. 
 
Przewodniczący RM przedstawił radnym zestawienie jakie przygotował sobie odnośnie 
planowania przez trzy wskazane palcówki środków na zakup opału. Wynika z nich 
ewidentnie, Ŝe pomimo przeprowadzonej termomodernizacji i deklarowanych w związku  
z nią  oszczędnościach szkół na ogrzewaniu, kwoty zabezpieczane na ten cel w budŜetach 
placówek pozostały na tym samym poziomie, a nawet nieco wzrosły. 
 
Przewodniczący Komisji podał przykład Liceum Ogólnokształcącego w Sępólnie Krajeńskim, 
w którym zuŜycie ciepła po termomodernizacji znacznie spadło tj. o ok. 30 %. Zatem zabieg 
ten powoduje pewne oszczędności. 
 
Radna GraŜyna Sowińska  stwierdziła, Ŝe mowa tu o pewnych oszczędnościach, ale przecieŜ 
termomodernizację wykonuje się z pewnymi obliczeniami. Czy zatem są to realne 
oszczędności wg współczynników określonych w projekcie? 
 
Tak – odpowiedział Skarbnik. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zwrócił uwagę na fakt, Ŝe termomodernizacja to nie tylko 
wymian okien ocieplenie ścian zewnętrznych itp. jest to znacznie szersze pojęcie i na 
podstawie tego czego nie zrobiono w Gimnazjum sugerował, by w przypadku planowania 
jakiejkolwiek termomodernizacji w przyszłości pochylić się nad tematem głębiej.  
W więcborskim Gimnazjum przy okazji termomodernizacji nie wymieniono systemu 
grzewczego, co równieŜ spowodowałoby oszczędności. Na przykładzie bloku, którym 
zarządza moŜe stwierdzić, ze wymiana samych zaworów termostatycznych spowodowała 
oszczędność rzędu ponad 30 %. Dobrze zatem przy planowaniu tego typu zadań sprawdzić, 
co jeszcze moŜna wykonać dla zwiększenia oczekiwanego efektu działania. Tym bardziej, Ŝe 
przy 75 % udziale środków ze2nętzrnych i 25 % wkładzie własnym moŜna zrobić 
rzeczywiście duŜo. Radny Zastanawiał się jak wygląda to w przypadku tych trzech 
planowanych termomodernizacji, a konkretnie, czy moŜna coś jeszcze w nich ująć. 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe jest to juŜ temat zamknięty, bo wnioski zostały rozpatrzone  
i środki zostały juŜ przyznanie. 
 
Radna Sowińska uznała, Ŝe w tym przypadku moŜna mieć na uwadze to, Ŝe jeŜeli podczas 
przetargów nastąpi znaczny spadek kosztów, to w ramach tych oszczędności moŜna byłoby 
wykonać coś więcej.  
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Skarbnik Gminy wracając do załoŜeń projektu budŜetu Gminy na 2011 rok i zgłoszonego 
wniosku o zwiększenie uposaŜenia sołtysów powiedział, Ŝe w ramach zaplanowanych  
w przyszłorocznym budŜecie środków będzie moŜna podnieść im stałe kwoty wynagrodzenia. 
 
Radny Mariusz Wobszal pytał, czy dobrze wywnioskował, Ŝe chodnik do Wituni będzie 
zrobiony. Uznał, Ŝe propozycja Przewodniczącego RM w tej kwestii była dobra tj. Ŝe Gmina 
daje pracę, a Zarząd materiały.  
 
Skarbnik wyjaśnił jednak, Ŝe takie rozwiązanie jest realne, ale wprowadzenie tego zadania na 
dziś do przyszłorocznego budŜetu jest niemoŜliwe.  
 
Radna Sowińska pytała o rzeczy, które w trakcie rozwaŜań o w/w inwestycji nie były brane 
pod uwagę tj. wykonanie odwodnienia i projekt do zadania. 
 
Projektu takiego nie ma.  Dokumentacja projektowa jaka istnieje jest na połoŜenie asfaltu  
i oddzielenie części pieszej białą linią – mówił Skarbnik Gminy. 
 
Przewodniczący RM pytała Skarbnika, czy BOOS zwraca środki za usługi wykonywane 
przez brygadę remontową UM?  JeŜeli tak, to uzyskane w ten sposób kwoty mogłaby pokryć 
np. koszty  wykonania odwodnienia chodnika do Wituni. Szkoły mają w swoich budŜetach 
środki przeznaczone na remonty, których nie zmniejszyli nawet o „złotówkę”, a chcą Ŝeby 
grupa remontowa finansowana ze środków budŜetu Gminy wykonywała świadczyła na ich 
rzecz usługi za darmo. Trzeba zatem wyegzekwować od nich to, by płacili za wykonane na 
rzecz szkół i w szkołach prace. 
 
Skarbnik uwaŜał, Ŝe prawidłowo powinno wyglądać to tak, Ŝe kierownik  danego referatu 
powinien, któremu podlega brygada remontowa, powinien co miesiąc sporządzać  
i przekazywać skarbnikowi, zestawienie wykonanych prac, po to, by ten mógł obciąŜać daną 
komórkę. Nie do skarbnika naleŜy bowiem sprawdzanie tych rzeczy. JeŜeli natomiast otrzyma 
informację od kierownika, Ŝe tyle i tyle pracownicy gminni pracowali w danej jednostce, to 
wówczas moŜe tymi kosztami ja obciąŜyć. W roku 2010 30.000,00 zł zostało zabrane 
oświacie z tytułu wykonywanych przez ekipę gminną usług remontowych w szkołach. 
Generalnie jednak, dla niego jako dla Skarbnika nie ma to szczególnego znaczenia, bo i tak są 
to pieniądze gminne, pozostaje tu jedynie kwestia ich przeniesienia. 
   
Radny Mariusz Wobszal mówił z kolei, Ŝe istnieje przecieŜ coś takiego jak zlecenie 
wewnętrzne i jeŜeli Urząd wykonuje coś na rzecz podległej jednostki, to wystawia rachunek 
tj. obciąŜa jednostkę godzinami bądź zuŜytymi materiałami. Tak  odbywa się to  
np. w zakładzie, którym pracuje.   
 
Wydaje mi się, Ŝe nie w tym rzecz, bo są to przecieŜ te same pieniądze / gminne środki / - 
powiedział Przewodniczący Komisji. 
 
Tak ale w tym momencie szkoły nie mogą wydać pieniędzy na coś innego, tylko pokryć 
koszty tych prac – radny Wobszal. 
 
Radny Kuszewski przypomniał, Ŝe Skarbnik w poprzedniej kadencji Rady informował  
o ściągnięciu z działu 801 środków w ramach prac wykonywanych na rzecz szkół. Zadał teŜ 
inne pytanie  - dotyczące przyszłorocznego budŜetu, odnośnie stanu technicznego autobusu 
naleŜącego do Gminy/BOOS, który z tego co słyszał jest bardzo awaryjny. Pytanie brzmiało, 
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czy Biuro Obsługi Oświaty Samorządowej przewidziało środki na kapitalny Remont, bądź 
wymianę autobusu, kiedy okaŜe się to konieczne. 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe BOOS środki na remonty przewiduje i tych pieniędzy im nie 
ujmowano. Zdjęto jedynie tą wskazaną wcześniej kwotę 45.000,00 zł i nic poza tym. 
 
Ale na większą inwestycję nie – pytał dalej radny Kuszewski. 
   
 Nie, nie jest przewidziana, i nie ma szans Ŝeby ją przewidzieć – Skarbnik Gminy. 
 
Radny Szymon Grabinski pytał, czy o kwestiach, które poruszone zostały przez niego na 
poprzedniej Komisji rozmawiano z informatykiem UM. 
 
Skarbnik potwierdził, Ŝe taka rozmowa została przeprowadzona i wynika z niej, iŜ jest 
moŜliwość zaoszczędzenia jakiś kwot jeŜeli chodzi o Internet. Jest jednak tak, Ŝe korzystając 
z usług Telekomunikacji Polskiej Urząd ma dodatkowe zabezpieczenia związane  
z przeprowadzaniem wyborów. JeŜeli chodzi o obsługę, to mogłaby być przeprowadzana 
przez nasz serwer ale wówczas powinien on zostać doposaŜony. Skarbnik zaznaczył jednak, 
Ŝe nie jest w stanie odpowiedzieć radnemu w sposób dokładny poniewaŜ nie zna fachowej 
terminologii i nie chciałby czegoś błędnie przekazać. Rozmawiał jednak z informatykiem  
o tych sprawach gdyŜ zaciekawiła go wypowiedź radnego. Najlepiej byłoby jednak zapytać  
o te sprawy samego informatyka. 
 
Burmistrz przyznał, Ŝe podobnie jak Skarbnik Gminy rozmawiał z p. Solarkiem, ale prawdę 
mówiąc i dla niego są to sprawy zawiłe. Dlatego teŜ proponował radnemu by wspólnie ustalić 
termin i spotkać się w celu omówienia przedmiotowych spraw z Informatykiem UM  
i Sekretarz Gminy. 
 
Radny Grabinski rozumiał, Ŝe pewnych rzeczy nie da się zrobić z dnia na dzień, bo 
obowiązują umowy i trzeba dotrzymać. Nie chodzi teŜ o to, by kosztem pewnych rzeczy 
obniŜać bezpieczeństwo. Nie mniej jednak jest parę rzeczy, które w perspektywie 
najbliŜszych lat mogłyby być obniŜone. 
 
Skarbnik dodał, Ŝe na niektóre rzeczy kończą się właśnie umowy i przez samo to, 
przedłuŜenie umów powinno spowodować obniŜenie kosztów. Jest to na pewno temat, który 
warto kontynuować. 
 
Radny Grabinski podał przykład straŜy poŜarnej, gdzie na opłaty internetowe przeznaczone 
jest ponad 2.000,00 zł, a licząc tak najbardziej prosto, po 30,00 zł Internet, który mogą mieć 
razy dwanaście miesięcy, daje kwotę znacznie niŜszą. JednakŜe do merytorycznej dyskusji  
w tej kwestii potrzebne byłoby zestawienie, co konkretnie wchodzi w zakres usługi.  
 
Obecny na spotkaniu p. Leszek Skaza przypomniał o złoŜonym przez siebie, na pierwszym 
spotkaniu Komisji, wniosku dotyczącym przeniesienia kwoty 1000,00 zł z działu Promocji do 
puli konkursowej dla Stowarzyszeń działających w sferze kultury.  
 
 
Radny Stanisław Piłka stwierdził, Ŝe Gmina przekazała Stowarzyszeniu budynek przy  
ul Rybackiej i chciałaby wiedzieć, co tam się dzieje.  
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Pan Skaza powiedział, Ŝe Stowarzyszenie składa co roku sprawozdanie ze swojej działalności. 
Obowiązek ten dotyczy wszystkich Stowarzyszeń, pozyskujących środki w ramach konkursu 
organizowanego przez Gminę. To, Ŝe od kilku lat uczestniczy i wygrywa te środki Krajeńskie 
Stowarzyszenie Kulturalne, jak mniema, jest wynikiem przekonujących wniosków oraz tego, 
Ŝe nie ma innych stowarzyszeń, które by się  o te środki ubiegały. Radny Piłka porusza tu 
natomiast kwestię obiektu przy Rybackiej, który nie ma w tym przypadku nic do rzeczy. 
 
Radny Piłka odpowiedział, Ŝe nie chodzi mu o stan kościoła, bo ten temat kilkakrotnie był juŜ 
przerabiany, ale o to, Ŝe radni chcieliby wiedzieć co Stowarzyszenie robi dla społeczeństwa  
w ramach swojej działalności. Takiej informacji na dzień dzisiejszy Rada nie ma. 
 
Jak juŜ powiedziałem taka informacja jest składana, a za uzyskane pieniądze Stowarzyszenie 
co roku organizuje Festiwal Poetycki „Pobocza” plus wydawnictwa : ostatnio album  
o Więcborku na starej widokówce, tomiki poezji, monografie / ostatnia dot. wsi Lubcza/, dwa 
lata temu pozycja „Dwory i Pałace Gminy Więcbork” i tego rodzaju rzeczy. Te środki 
przeznaczane są na te sprawy. Są to kwoty rzędu 15.000,00 zł –dwa lata temu i 16.000,00 zł 
w roku bieŜącym. Moja propozycja sprowadza się do zwiększenia tej puli do 17.000,00 zł  
w roku przyszłym. W ubiegłym roku była organizowana kolejna edycja Festiwalu 
poetyckiego plus wydawnictwa, o których wspomniałem. Nic więcej za uzyskiwane środki 
zrobić się nie da. W latach poprzednich do środków pozyskiwanych z konkursu gminnego 
KSK uzyskiwało równieŜ 120.000,00 zł i 150.000,00 zł z zewnątrz. W roku bieŜącym nie 
udało się tego zrobić, a środki pozyskane są rzędu 5.000,00 zł. Oczywiście corocznie składane 
sprawozdanie złoŜone zostanie w terminie – mówił p. Skaza. / zostały teŜ przedstawione 
niektóre z pozycji ksiąŜkowych wydanych przez KSK/. 
 
Radny Piłka uznał zatem, Ŝe w obiekcie na Rybackiej na razie nic nie będzie się działo. 
 
Póki co tak, bo jak powiedziałem nie ma moŜliwości nawet ubiegania się o pewne środki, 
gdyŜ nie ogłoszono konkursu. Czy takowy ogłoszony zostanie w roku 2011 ? nie wiem, na 
razie jest cisza. Być moŜe obiekt będzie stał kolejny rok tak jak stoi i jeŜeli tak rzeczywiście 
się stanie, trzeba będzie się spotkać i zastanowić. MoŜe warto się z tego wszystkiego sie 
wycofać i ująć to jakoś w ramach Rewitalizacji Więcborka, co zresztą zgłaszałem juŜ dwa lata 
temu – Ŝe byłby to najlepszy pomysł  – p. Skaza. 
 
Radny Piłka wskazał, Ŝe obiektem wcześniej zainteresowane były inne organizacje, Gmina 
chciała dać to komuś z lokalnego środowiska. KSK zapewniało, Ŝe będzie na tym odcinku 
bardzo pręŜnie działać, a okazuje się Ŝe nic w tym temacie się nie dzieje.  
 
Radny Mariusz Wobszal zapytał Burmistrza o środki będące w rezerwie Gminy. 
 
Tak, ale tylko na wypadek sytuacji nadzwyczajnych – odpowiedział Burmistrz. 
 
Zwiększając o 1.000,00 zł, które niewiele dadzą, bo jak słyszę były tu podawane kwoty 
150.000,00 zł? 
 
To były środki pozyskane w ramach konkursu z Urzędu Marszałkowskiego i Ministerstwa 
Kultury – p. Skaza. 
 
Pan Skaza tłumaczył, Ŝe kaŜde środki z Gminy są w ramach konkursu i KSK bądź 
jakiekolwiek inne stowarzyszenie dopiero po rozstrzygnięciu konkursu o którym decydują 
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urzędnicy Gminy / w skład wchodzą tylko urzędnicy Gminy / i oceniają czy dana oferta jest 
wiarygodna, czy nie, Stowarzyszenie Krajeńskie moŜe te środki w roku 2011 uzyskać lub nie. 
 
Burmistrz podkreślił, Ŝe to , iŜ wypowiedział się negatywnie w tej kwestii, nie naleŜy 
odczytywać jako wrogie nastawienie wobec wniosku KSK. Wynika, to natomiast z faktu, Ŝe 
pula środków konkursowych jest stała i Ŝeby komuś dać więcej, komuś trzeba byłoby dać 
mniej. Zwiększenie komuś środków mogłoby stworzyć precedens na który powoływać się 
będą inne organizacje. Wskazane jest tu zatem traktowanie wszystkich jednakowo. UwaŜał 
ponadto, Ŝe organizacja taka jak KSK ma moŜliwości pozyskiwania dodatkowych środków 
nie tylko w ramach gminnego, czy ministerialnego konkursu, ale równieŜ od sponsorów, czy 
miłośników tej dziedziny. Poza tym KSK sprzedaje równieŜ swoje wydawnictwa. 
 
Radna Sowińska pytała, czy dobrze zrozumiała, ze 5.000,00 zł zdejmowane jest z projektu 
budŜetu ze środków przeznaczonych na organizacje. 
 
Skarbnik wyjaśnił, Ŝe 5.000,00 zł zdejmuje się ze Stowarzyszeń przeznaczając je na zakup 
materiałów – konkretnie na wymianę okien, ale dotyczy to budŜetu tego roku. 
 
PoniewaŜ zdarza się tak, Ŝe te pieniądze przeznaczane są na konkretna działalność – na sport 
wiejski, na spot miejski, na kulturę itd. Z tego co się orientuje z ostatnich lat, zawsze jakieś 
stowarzyszenie – jakiś dział jest niewykorzystany. Czy w tej sytuacji nie moŜna byłoby 
zmienić Regulaminu – wiadomo ile ofert wpłynie, wiadomo po rozdzieleniu, Ŝe coś tam 
zostanie i być moŜe znowu okaŜe się, Ŝe zostanie znowu 5.000,00 zł i być moŜe wtedy temu 
stowarzyszeniu, które „Ŝąda” 2.000,00 zł, i to które chce 1.000,00 zł dać, by te pieniądze 
niejako pozostały w tym zadaniu – mówiła radna Sowińska.  
 
Nie bardzo moŜna przenosić środków przeznaczonych na sport, na inne dziedziny – 
powiedział Burmistrz. 
 
Zatem radna Sowińska uznała, Ŝe moŜna byłoby przenosić w  ramach tych samych dziedzin. 
Przypomniała równieŜ, Ŝe sytuacja z niewykorzystaniem przyznanych środków, z tego co 
pamięta, dotyczyła sportów motorowych. 
 
Problem polegał na tym, Ŝe chcieliśmy ogłosić trzeci dodatkowy konkurs otwarty dla 
organizacji pozarządowych ale zmieniła się ustawa i nie ma przepisów wykonawczych, 
dlatego tez wspólne ze Skarbnikiem zdecydowaliśmy o przeznaczeniu tych środków tj. na 
wymianę okien w obiekcie usytuowanym, w Lasku Miejskim – powiedział Burmistrz. 
 
Przewodniczący Komisji proponował, by na ta chwilę nic nie zmieniać. Natomiast w miarę 
upływu czasu, kiedy uda się wygospodarować jakieś środki, robić przesunięcia. 
 
Skarbnik powiedział, Ŝe naleŜy pamiętać o tym, Ŝe zwiększenie tych środków moŜe odbyć się  
teŜ tylko w drodze konkursu. 
 
Radny Grabinski powrócił do przedstawionych przez Pana Skazę publikacji i propozycji  
p. Skazy, by wnioskowane przez niego środki przesunąć z działu Promocji. Radny 
zastanawiał się, czy rzeczywiście nie porównać dokonań Promocji z tym, co w tej materii 
wykonało KSK i wówczas rozwaŜyć ewentualne zwiększenie puli środków. Pod adresem 
Promocji Gminy Więcbork słyszy się wiele krytycznych uwag sprowadzających się do 
stwierdzenia, Ŝe właściwie nic w tym kierunku się nie robi. Natomiast patrząc na dorobek 
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Stowarzyszenia  warto  byłoby porównać oferty – propozycje Promocji i KSK, i rozpatrzeć 
ewentualne przesunięcie wnioskowanych środków finansowych. 
 
Z tego co się orientuję Promocja wspiera Krajeńskie Stowarzyszenie Kulturalne poprzez 
zakup tychŜe „Zeszytów Historycznych” , które potem w ramach promocji gminy są przez 
nas rozdawane – mówił Burmistrz. 
 
Pan Skaza powiedział, Ŝe Stowarzyszenie  we wszystkich tych przypadkach, nie jest w stanie 
pokryć kosztów druku publikacji. Ma taką niepisaną umowę z firmą drukującą publikację, na 
mocy której wstrzymują się oni z egzekucją części kwot naleŜnych im za druk i skład 
komputerowy do czasu sprzedaŜy określonej ilości ksiąŜek. Dotyczy to z reguły 40% - 60%  
w zaleŜności od tytułu. Oznacza to, Ŝe  pieniądze ze sprzedaŜy pokrywają koszt druku. 
 
Promocja wspiera te wydawnictwa – powtórzył Burmistrz. 
 
Wówczas jest to jest uzasadnione – radny Grabinski. 
 
To jest inna sprawa. Gdyby nie te wydawnictwa Promocja prawdę mówiąc nie miałaby  
z czym pojechać np. na „Dni Krajny” – mówił p. Skaza. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zmienił temat pytając o roczny koszt pracownika fizycznego 
pracującego w Gminie tj. wynagrodzenie z pochodnymi. 
 
Około 67.000,00 zł – 70.000,00 z zł ZUS + fundusz pracy + odzieŜ robocza – powiedział 
Skarbnik Gminy. 
 
Radna Sowińska wskazała na planowany budŜet 2011r., a wykonanie budŜetu 2010 i pewne 
co prawda małe kwoty, ale ilość tych małych kwot jest znaczna. JeŜeli bowiem odnośnie opłat 
za korzystanie z telefonów jest decyzja, Ŝe powyŜej określonego limitu obciąŜany jest 
pracownik, to przy projektowaniu budŜetu wiadomo było, iŜ nie ma potrzeby rezerwowania 
tych dodatkowych 6.000,00 zł, które radni zdejmowali. Pytała, czy pewne kwoty były w ten 
sposób przeanalizowane, czy teŜ takich ukrytych, przeszacowanych kwot jest duŜo więcej ? 
 
Skarbnik powiedział, Ŝe przy planowaniu budŜetu musiał pewne rzeczy uwzględnić, jak np. 
wzrost VAT –u. Nie wiadomo teŜ, co będzie z energią elektryczną, bo jeŜeli ona podroŜeje, to 
automatycznie wzrośnie koszt transportu i materiałów. 
 
Przewodniczący zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 
Przed głosowaniem radny Waldemar Kuszewski zgłosił jako formalny wniosek, 
propozycję przedstawioną na poprzednim posiedzeniu Komisji dotyczącą obniŜenia diet 
radnych o 50 %. 
 

Za przyj ęciem wniosku głosowało  - 4 radnych 
Przeciwnych     - 6 radnych 
Wstrzymał się od głosu   - 1 radny 

 
 
  

Wniosek upadł 
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Następnie radni przystąpili do zaopiniowania projektu budŜetu na 2011 rok. 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 8 radnych 
Wstrzymało się od głosu    - 3 radnych 

 
 
W sprawach róŜnych Przewodniczący RM przedstawił radnym propozycję szkolenia  
w zakresie spraw dotyczących wykonywania mandatu radnego oraz jego praw i obowiązków. 
 
Burmistrz Więcborka poddał pod rozwagę radnych opcję gaszenia oświetlenia na wsiach  
o godz. 11:00/12:00 w nocy i włączania oświetlenia o godz. 5:00 nad ranem. Zabieg ten 
miałby na celu ograniczenie kosztów energii elektrycznej. 
 
Radna Sowińska zastanawiała się jak wpłynąć moŜe to na bezpieczeństwo mieszkańców. 
 
Radny Stanisław Posieczek był zdania, Ŝe we wsi Frydrychowo, Jeleń jeŜeli światło palić się 
będzie do 23:00, to w zupełności wystarczy. 
 
Radny Grabinski pytał, czy moŜna sprawdzić ile Gmina płaci za konserwację obwodu – ile 
energetyka liczy sobie za konserwację oświetlenia itp. Radny podejrzewał, Ŝe gdyby Gmina 
ogłosiła na to przetarg,  w którym uczestniczyłyby firmy zewnętrzne, byłoby to tańsze. 
 
Skarbnik odpowiedział, Ŝe do marca 2011 roku Gmina nie płaci za konserwację nic.  
W ramach modernizacji sieci ta konserwacja jest darmowa. Była to wieloletnia umowa 
zawarta pięć lat temu. JednakŜe od miesiąca kwietnia 2011 roku będzie to usługa płatna  
i wówczas w drodze przetargu naleŜy wyłonić jej wykonawcę. 
 
Radny Grabinski zwrócił uwagę, Ŝe w momencie wykonywania w przyszłości projektów 
nowego oświetlenia faktycznie warto byłoby zastanowić się nad ujęciem moŜliwości 
zapalania np. co drugiej lampy. 
 
Radny Kuszewski powiedział, Ŝe głos Burmistrza w tej sprawie jest poniekąd odzewem na 
propozycje zgłaszane w poprzedniej kadencji. Uznał, Ŝe dobrze iŜ taka propozycja jest i na 
pewno trzeba ja przeanalizować, gdzie ewentualnie moŜna ją wdroŜyć. Przewodniczący 
mówił, ze oświetlenie kosztuje nas 450.000,00 zł rocznie, ale mówił teŜ Ŝe Urząd Gminy 
kosztuje 400.000,00 zł więcej. Radny uwaŜał, Ŝe jeŜeli szuka się oszczędności to naleŜy 
szukać ich wszędzie i dlatego teŜ ma dylemat odnośnie tego budŜetu, poniewaŜ spodziewał 
się, Ŝe chociaŜby Male oszczędności w tym budŜecie będą widoczne i w tym kierunku to 
pójdzie. Wiadomo, ze trzeba zwiększać dochody, ale tez trzeba ciąć tam, gdzie jest to 
potrzebne. 
 
 
Radny Stanisław Piłka powracając do kwestii oświetlenia uznał, Ŝe pomysł wyłączania 
oświetlenia na wsiach jest dobry, gdyŜ część osób i tak nie ma oświetlenia. Oświetlenie 
znajduje się jedynie w samej wsi natomiast wybudowania oświetlenia nie posiadają. 
Oświetlenie winno palić się na pewno w godzinach i w miejscach, gdzie gromadzą się dzieci  
i młodzieŜ oczekując na autobus szkolny. Czasowe wyłączenia mogą przynieść gminie 
oszczędności, za które realizować moŜna inne potrzebne zadania. 
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Radny Grabinski z zadowoleniem przyjął fakt, iŜ niektóre z postulatów zgłaszanych podczas 
spotkań Rady, są realizowane. Tak jest np. w przypadku pojemników na piasek, które 
pojawiły się na terenie miasta, czy kwestii przejścia dla pieszych w miejscowości Witunia  
i moŜliwościach zaoszczędzenia prądu, gdzie jak się okazuje teŜ moŜna coś zrobić. Pewne 
jednak działania powinny, zdaniem radnego, być podejmowane juŜ w fazie projektowej, bo 
wtedy naleŜy rozmawiać i uwzględniać rzeczy istotne. 
 
Burmistrz  prosił, by składane przez radnych szczegółowe interpelacje, na  które chcą uzyskać 
odpowiedzi podczas danej sesji, były złoŜone na 2-3 dni wcześniej z uwagi na konieczność 
sprawdzenia pewnych rzeczy i właściwego przygotowania odpowiedzi. 
 
Na tym spotkanie zakończono.  
 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 
 
 

Przewodniczący Komisji  
                                                                                       BudŜetu i Finansów 
 
                                                                                    /-/    Henryk Szwochert 
  
 
 
 
 
 


